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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 8 december 

2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 20 oktober 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 20 oktober 2016, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 24 oktober och 15 november 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 24 oktober och 15 november 2016, som 

blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 10/2016 

Sida 6 (31) 

2016-11-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 9 november 2016 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 9 november 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för oktober 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

På goda grunder - en åtgärdsgaranti för läsning, skrivning 

och matematik 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1541/2016. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

19 oktober 2016, dnr 1.6.1-8611/2016. 

 

Regeringen beslutade i juni 2015 att tillsätta en särskild 

utredare för att undersöka förutsättningarna för att införa en så 

kallad läsa-skriva-räkna-garanti och lämna förslag på hur en 

sådan bör utformas. För att garantera att elever, som riskerar att 

inte uppnå kunskapskraven, upptäcks tidigt och får adekvat stöd 

lägger utredningen fram förslag om en åtgärdsgaranti i 

förskoleklassen och i årskurs 1 och 3 i grundskolan och 

sameskolan samt i årskurs 1 och 4 i specialskolan. Bakgrunden 

är att internationella och nationella undersökningar visar att 

svenska elevers kunskaper i läsning, skrivning och 

grundläggande matematik har försämrats både över tid och i 

jämförelse med andra länder.  

 

Sammantaget finner förvaltningen att utredningens förslag är 

bra och förstärker möjligheterna till tidig upptäckt av elever i 

behov av stöd och särskilt stöd samt till att tidigt sätta in 

åtgärder utifrån behov. Förvaltningen lämnar dock vissa 

synpunkter under respektive förslag. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av grundskoleavdelningen i samråd med 

avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa samt 

avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm (L) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Förslagen om en åtgärdandegaranti som lämnas i betänkandet 

På goda grunder – en åtgärdsgaranti för läsning, skrivning och 

matematik från Utredningen om en läsa-skriva-räkna-garanti är 

på det stora hela bra och förstärker möjligheterna att tidigt 

upptäcka elever i behov av stöd och därmed också sätta in de 

stödåtgärder som respektive elev behöver för att uppfylla de 

krav som skolan ställer. 

 

Målet för skolpolitiken måste vara att ingen elev lämnar 

grundskolan utan grundläggande kunskaper. Om det ska lyckas 

krävs att kunskapskraven är tydliga, kontrolleras med 

utvärderingar, kommuniceras med hemmen och att elever stöttas 

med extra insatser där sådana behövs. 

 

För att upptäcka elever med behov av extra stöd är det därför 

viktigt, precis som det påpekas i betänkandet, att regelbundet 

utvärdera kunskapsresultaten, och att dessa utvärderingar görs 

redan under de första åren. Därför är det minst sagt olyckligt att 

regeringen vill avskaffa de nationella proven i årskurs tre och 

ersätta dem med så kallade bedömningsstöd. Bedömningsstöden 

döms också ut av utredningen om en läsa-skriva-räkna-garanti. I 

betänkandet om en åtgärdsgaranti konstateras: ”Enligt denna 

utredning behöver de (bedömningsstöden) revideras för att 

utformas så att de ger lärarna mer information om elevens 

kunskapsutveckling för att kunna ge ett säkrare underlag för 

bedömning av elevens utveckling och vilket eventuellt stöd som 

ska sättas in.” 

 

Så kan man förstås göra. Men det finns ju också en enklare 

lösning: behåll de nationella proven i årskurs 3. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 8   

Genomförandebeslut om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Johan Skytteskolan, Ekängen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Johan Skytteskolan till en beräknad hyresgenererande 

projektkostnad om 213,2 mnkr med en tillkommande hyra 

första året om 13,1 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

inhyrning av evakueringspaviljong vid Långbrodalsskolan 

till en hyresgenererande kostnad om 2,9 mnkr första helåret. 

Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att beställa 

byggnationsåtgärderna samt att teckna hyresavtal med 

SISAB. 

3. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att kontant betala restvärdet som uppgår till 4,1 mnkr 

för de befintliga lokalerna på kvarteret Smörbulten. 

4. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandebeslutet. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 oktober 2016, dnr 2.6.3-5292/2014. 

 

Vid Johan Skytteskolan finns en tillfällig paviljongetablering 

som behöver avvecklas. Samtidigt finns ett behov av ytterligare 

lokalkapacitet i Älvsjö. Genom att riva två befintliga byggnader 

i kvarteret Smörbulten och ersätta dessa med en ny 

skolbyggnad, möjliggörs en avetablering av befintliga 

paviljonger samtidigt som lokalkapaciteten i Älvsjö säkerställs. 

För att säkerställa detta har utbildningsförvaltningen beställt en 

förslagshandling för en ny skolbyggnad vid Johan Skytteskolan. 

Den nya byggnaden kan stå klar för verksamheten att nyttja från 

den 1 september 2019. Den totala hyresgenererande 

projektkostnaden uppgår till 213,2 mnkr med ett hyrestillägg 

första året om cirka 13,1 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Älvsjö 

stadsdelsförvaltning, representanter från skolledningen vid 

Johan Skytteskolan samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

Samråd har genomförts med stadsledningskontoret. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Johan Skytteskolan till en beräknad hyresgenererande 

projektkostnad om 213,2 mnkr med en tillkommande hyra 

första året om 13,1 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

inhyrning av evakueringspaviljong vid Långbrodalsskolan 

till en hyresgenererande kostnad om 2,9 mnkr första helåret. 

Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att beställa 

byggnationsåtgärderna samt att teckna hyresavtal med 

SISAB. 

3. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att kontant betala restvärdet som uppgår till 4,1 mnkr 

för de befintliga lokalerna på kvarteret Smörbulten. 

4. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandebeslutet. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Inriktningsförslag om inhyrning av lokal på i fastigheten 

Kilaberg 1, Hägersten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om inhyrning av lokaler om 6 351 kvm i 

fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 65 mnkr, motsvarande en total 

hyreskostnad om cirka 19 mnkr under det första året.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 oktober 2016, dnr 2.6.3-816/2016. 

 

Hägersten-Liljeholmen är ett av de stadsdelsnämndsområden 

där elevantalet ökar mest i hela Stockholm. Befintliga skolor 

kommer inte att kunna hantera hela den kommande 

elevökningen. För att klara kapaciteten behövs en utökning av 

lokalkapaciteten. Därutöver är staden i behov av 

evakueringslokaler för Blommensbergsskolan samt 

Gröndalsskolan. I förvaltningens tjänsteutlåtande föreslås en 

inhyrning av en lokal om 6 351 kvm i fastigheten Kilaberg 1 

som utbildningsförvaltningen tillsammans med 

stadsdelsförvaltningen undersöker. Avsikten är att lokalen ska 

anpassas för såväl den planerade grundskole- som 

förskoleverksamheten. Den grundskoleverksamhet som planeras 

inriktas främst mot årskurs 7-9 men kan även komma att 

omfatta årskurs F-6. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

tillsammans med stadsdelsförvaltningen, stadsledningskontoret 

och grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om inhyrning av lokaler om 6 351 kvm i 

fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 65 mnkr, motsvarande en total 

hyreskostnad om cirka 19 mnkr under det första året.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med förslag till genomförandebeslut. 
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3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Inhyrningsmedgivande för paviljongetablering intill 

Värmdö gymnasium för Årstaskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong intill Värmdö 

gymnasium för Årstaskolan till en projektkostnad om cirka 

27,2 mnkr, motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 

8,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong intill Värmdö gymnasium för 

Årstaskolan till en projektkostnad om cirka 27,2 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 8,8 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 november 2016, dnr 2.6.3-246/2015. 

 

Det finns, enligt elevprognosen, brist på elevplatser i Årsta. 

Skolenheter är planerade för att lösa bristen. Fram till dess att de 

nya skolenheterna är tillgängliga finns behov av att ordna en 

tillfällig lokallösning. Förvaltningen föreslår uppställning av 

tillfälliga paviljonger intill Värmdö gymnasium som är avsedda 

att nyttjas av årskurs 7-9 på Årstaskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning har deltagit i arbetsprocessen. Samråd med 

stadsledningskontoret har skett. Samråd med 

huvudskyddsombud pågår. 

 

Ett inriktningsärende avseende paviljongetablering har prövats i 

kommunstyrelsens ekonomiutskott den 19 oktober 2016 och 

därefter i utbildningsnämnden den 20 oktober 2016. 

Kommunstyrelsens ekonomiutskott godkände 

utbildningsnämndens anmälan med förbehåll om paviljongens 

uppställningstid. Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong intill Värmdö 
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gymnasium för Årstaskolan till en projektkostnad om cirka 

27,2 mnkr, motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 

8,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong intill Värmdö gymnasium för 

Årstaskolan till en projektkostnad om cirka 27,2 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 8,8 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Temporärt namnbyte på skolenhet under evakueringstid  

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att Enskedefältets skola byter 

namn till Enskedefältet/Lindeskolan under tiden skolan är 

evakuerad, från och med den 1 januari 2017 till beräknad sluttid 

hösten 2022. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

24 oktober 2016, dnr 3.4.1-8918/2016. 

 

Enskedefältets skola föreslås att under tiden skolan är evakuerad 

till Lindeskolan byta namn till Enskedefältet/Lindeskolan med 

start den 1 januari 2017 till och med hösten 2022. Syftet med 

namnändringen är att underlätta för viktiga samhällsfunktioner 

att hitta till rätt adress. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att Enskedefältets skola byter 

namn till Enskedefältet/Lindeskolan under tiden skolan är 

evakuerad, från och med den 1 januari 2017 till beräknad sluttid 

hösten 2022. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Revidering av anvisningar för bidrag till utomstående 

organisationer 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar om att revidera 

utbildningsnämndens anvisningar för bidrag till utomstående 

organisationer. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 oktober 2016, dnr 2.5.3-9056/2016. 

 

I nämndens reglemente framgår det att nämnden hanterar bidrag 

inom skolans område. I januari 2016 antog utbildningsnämnden 

nya anvisningar för bidrag till utomstående organisationer. 

Nämnden beslutade då även om att förvaltningen skulle 

återkomma med revidering av anvisningarna inför 2017 års 

beslut om bidrag. Förvaltningens förslag innebär att 

verksamheten som beviljas bidrag ska bidra till prioriteringarna 

och målen i nämndens verksamhetsplan. Förslaget innebär även 

tydligare regler för uppföljning och att en långsiktighet med 

bidragen tydliggörs. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. Förvaltningen har i beredningen tagit 

del av riktlinjer för bidrag från berörda nämnder i staden. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar om att revidera 

utbildningsnämndens anvisningar för bidrag till utomstående 

organisationer. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Ändringar i delegationsordningen fastställs enligt bilaga 1.  

2. Ändringarna som gäller överklaganden ska gälla från och 

med den 1 januari 2017, i övrigt träder den uppdaterade 

delegationsordningen i kraft omedelbart. 

3. Beslutet föreslås justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 november 2016, dnr 1.3.2-8981/2016. 

 

De förändringar som föreslås har sin grund i den fortsatta 

anpassningen av förvaltningsorganisationen. Den uppdaterade 

delegationsordningen ska träda i kraft omedelbart, förutom när 

det gäller hantering av överklaganden, där ändringarna ska gälla 

från och med den 1 januari 2017. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen, avdelningen för 

uppdrag kring lärande och elevhälsa samt avdelningen för 

utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Ändringar i delegationsordningen fastställs enligt bilaga 1.  

2. Ändringarna som gäller överklaganden ska gälla från och 

med den 1 januari 2017, i övrigt träder den uppdaterade 

delegationsordningen i kraft omedelbart. 

3. Beslutet föreslås justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14   

Föreningslivets tillgång till skollokaler  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om föreningslivets tillgång till skollokaler. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

förtydliga arbetsmiljöansvaret vid uthyrning av skollokaler. 

3. Utbildningsnämnden anför därutöver: 

 

Det finns ett stort behov av fler mötesplatser för föreningslivet 

och civilsamhället i vår stad. Utbildningsnämnden har sedan 

tidigare ett bra samarbete med idrottsnämnden för att möjliggöra 

användningen av skolidrottshallar efter skoltid för 

föreningslivet, där de flesta skolidrottshallar idag finns med i 

idrottsförvaltningens bokningssystem. Men även andra typer av 

skollokaler behöver, vid sidan av undervisningstid, 

tillgängligöras i högre grad än idag för föreningslivet och 

civilsamhället. Detta ska självklart ske i nära samverkan med 

berörda rektorer.  

 

Det här ärendet är ett viktigt första steg i ett sådant arbete. 

Majoritetens förslag till budget för 2017 slår fast att 

kulturnämnden, utbildningsnämnden och SISAB ska under 2017 

medverka till att tillgängliggöra minst en ny skollokal per 

stadsdelsnämndsområde för föreningslivet och civilsamhället. 

Etableringen av dessa sker med tydlig hänsyn till stadsdelarnas 

existerande tillgång till samlingslokaler. Majoriteten anser att 

det förutom uppdragen om möjliggörandet av tekniska 

lösningar, såsom larm och bokningssystem, samt tydliggörandet 

av former för skolkostnadsersättning, att det är även är viktigt 

att berörda förvaltningar utreder och förtydligar 

arbetsmiljöansvaret vid uthyrning av skollokaler. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 oktober 2016, dnr 2.6.2-7821/2016. 

 

Kulturnämnden, utbildningsnämnde och idrottsnämnden har i 

olika ärenden fått i uppdrag att samverka för att tillgängliggöra 

stadens lokaler. Projektgruppen har genom en behovsbedömning 

identifierat kluster och vidare sju skolor för att ytterligare utreda 

möjligheter och konsekvenser inom pilotprojekt. Gruppen 

föreslår ett antal generella regler för öppettider, ersättning till 

skolorna, ansvar vid olika åtaganden och händelser samt former 

för samråd med SISAB vid frågor som rör underhåll samt om- 

och nybyggnader. För att skapa en effektivare och mer 

transparant administration av skolersättningen föreslår 
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förvaltningarna att ansvaret och nuvarande medel för 

skolersättningen förs över till utbildningsförvaltningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av kulturförvaltningens 

kulturstrategiska stab, utbildningsförvaltningens avdelning för 

ekonomi och styrning, samt idrottsförvaltningens bokningsenhet 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om föreningslivets tillgång till skollokaler. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Maria 

Jansson (Fi) framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade 

bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall för förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Feministiskt 

initiativ. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm (L) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) instämde i 

reservationen från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 15   

Revidering av Program för kvalitetsutveckling  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000742/2016. 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 november 2016, dnr 1.6.1-6960/2016. 

 

Stadens samlade uppföljning har visat på ett antal utvecklings-

områden avseende kvalitetsarbetet. Ett förslag till revidering av 

Program för kvalitetsutveckling har sänts på remiss från 

kommunstyrelsen. Förslaget innebär bland annat ett tydligare 

fokus på målformulering, analysmetoder, ledarskap för 

delaktighet och lärande, dialog om mål och resultat, former för 

dialog med stockholmarna, tillvarata medarbetaras kunnande 

samt systematisk omvärldsbevakning. 

 

Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till de 

förändringar och förtydliganden som föreslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Elevströmmarna i Stockholms stad  

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John 
Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 oktober 2016, dnr 1.1.3-8872/2016. 

 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John Kåberg (C) och 

Christian Carlsson (KD) har i en skrivelse till nämnden framfört 

att förvaltningen tidigare tagit fram rapporter över 

grundskoleelevers pendlingsmönster. I skrivelsen frågar de hur 

ser uppföljningen av elevströmmarna ut i Stockholms stad idag 

och om det finns några planer på att följa upp de ovan nämnda 

studierna? 

 

Förvaltningen redogör för frågorna i tjänsteutlåtandet och 

aviserar att en ny rapport planeras under 2017. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Lika positivt som det är att förvaltningen 2017 avser att göra en 

ny undersökning av elevströmmarna i Stockholms stad, lika 

anmärkningsvärt är det att man kontinuerligt har samlat in data 

om var eleverna går i skola i förhållande till var de bor – utan att 

låta analysera datan. Information om elevströmmar är ett viktigt 

beslutsunderlag för utbildningsnämnden och borde därför ha 
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hållits uppdaterad i rapportform, särskilt som underlaget hela 

tiden har funnits där. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 17   

Förslag till program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 155-1324/2016. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 

med följande tillägg: 

Det är av stor vikt att staden nu inför ett gemensamt program 

mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. 

För att åstadkomma förändringar på detta område krävs det att 

hela staden med alla dess nämnder och bolag arbetar gemensamt 

mot samma mål. Vi delar förvaltningens bedömningar i flera 

avseenden men vill också förtydliga följande: 

 I själva programmet framgår det vilka delmål som berör 

utbildningsnämnden och dess verksamheter och vilka som inte 

gör det. Hur dessa delmål sedan ska konkretiseras inom 

respektive nämnds verksamhetsområde lämnar programmet 

utrymme för respektive förvaltning att komma fram till. Vi vill 

lyfta fram de möjligheter och det utrymme som programmets 

mål skapar. Stadens förvaltningar sitter på värdefull kompetens 

om hur arbetet för att motarbeta våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck bäst genomförs inom deras 

respektive förvaltnings verksamhetsområde utifrån de delmål 

som satts upp i programmet. Vi ser därför fram emot att följa 

utbildningsförvaltningens arbete med detta framöver.  

 

Vi vill också påpeka att ett ökat fokus på arbetet med våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck också ligger väl i 

linje med de satsningar som vi i majoriteten genomför för en 

bättre och mer närvarande elevhälsa, satsningar på jämställdhet 

och normkritiska perspektiv samt satsningar på våldsprevention 

och hedersförtryck. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 november 2016, dnr 1.6.1-7991/2016. 

 

Socialnämnden har fått i uppdrag att ta fram ett nytt program 

mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. 

Programmet omfattar alla stadens nämnder och bolag.  

Syftet är att motverka att våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck uppkommer och om det ändå 

uppstår, upptäcka det när det sker. Programmets målgrupper är 
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alla stockholmare, våldsutsatta vuxna och barn samt personer 

som utövar våld. 

Utbildningsförvaltningen anser att ansatsen i programmet är 

god, men förvaltningen ser samtidigt stora svårigheter i att 

konkretisera, implementera och följa upp de mål som anges. 

Förvaltningen saknar en koppling till tidigare program samt 

andra program som planeras. Förvaltningen saknar också en 

tydlig koppling till gällande lagstiftning för förskola och skola 

och de uppdrag som nämnda verksamheter redan har. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

förskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning, avdelningen för uppdrag 

kring lärande och elevhälsa samt avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Maria 

Jansson (Fi) framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade 

bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Feministiskt 

initiativ. 

 
Reservation 

Lotta Edholm (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 10/2016 

Sida 27 (31) 

2016-11-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Det är bra att det skapas ett program för arbetet mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. Men vi kan 

konstatera att det i programmet saknas förslag för 

genomförande. Inga handlingsplaner finns och inte heller någon 

förklaring om när sådana ska tas fram eller av vem. I ett 

program som är relativt övergripande och ospecifikt är detta 

nödvändigt. För att programmet ska kunna förverkligas krävs att 

det redan vid beslut finns en plan för genomförande. 

 

Vi kan också konstatera att programmet är förhållandevis 

övergripande och detaljfattigt. Till exempel måste begreppet 

”behov” vid stödinsatser brytas ner, så att det blir tydligt både 

vem eller vilka som utgör hot och de risk- och 

sårbarhetsfaktorer som finns för den utsatte. Det kan handla om 

ekonomi, psykisk hälsa, barn som går i skolan och annat. Det 

bör också göras bedömningar kring den egna förmågan att 

bedöma hoten och om det finns risk för suicid. Det är också 

viktigt att specificera att skyddat boende ska ges efter den 

enskilde individens behov och situation, inte efter vilken 

ekonomi den enskilda stadsdelen har. 

 

Det är positivt att programmet slår fast att alla vuxna i skolan 

måste ha kunskaper om ”jämställdhet, hur normer kan begränsa 

människors tillvaro, och hedersrelaterat våld och förtryck”. 

Däremot saknar programmet tydliga skrivningar om hur de 

vuxna i skolan också måste ha en tydlig skyldighet att gripa in 

om de misstänker att något barn far illa. Det saknas också 

skrivningar om vikten av samverkan mellan skola och 

socialtjänst. Samarbetet mellan skolan och socialtjänsten måste 

utvecklas. Unga flickor och pojkar som lever i en hederskultur 

måste kunna fångas upp och erbjudas stöd. 

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är 

något som kan drabba människor av olika könsidentitet och i 

alla åldrar. Även om våldet oftast utövas av män och det oftast 

är kvinnor som drabbas är det viktigt att inte fastna i det 

normtänkandet i arbetet med att hjälpa dem som utsätts. Därför 

är det viktigt att ett program som detta genomsyras av 

normkritiskt tänkande. Även om programmet nämner män som 

utsätts för våld i nära relationer och unga män som utsätts för 

hedersrelaterat våld är det inte tillräckligt tydligt och 

genomsyrar inte programmet på det sätt som det borde. Det bör 

också stå att ”pojkar och män” kan utsättas för hedersrelaterat 

våld och förtryck. 

 

Vad gäller övriga detaljer i programmet saknar vi hänvisning till 

den kartläggning av hedersrelaterat våld och förtyck som 

gjordes i Stockholms stad år 2009. Vi saknar siffror för hur 

många misshandelsbrott mot män över 18 år som har gjorts i 
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Stockholms stad (även om siffrorna som finns troligen har ett 

stort mörkertal). Vi konstaterar att många av målen har onödigt 

lång genomförandetid. Vi saknar fördjupning i vad psykiskt våld 

är, hur det kan ta sig i uttryck, hur det kan drabba och framför 

allt frågan om hur svårt det är att förklara och lagföra. Vi saknar 

förslag på hur civilsamhället ska kunna vara en del av arbetet 

mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

Det är förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete 

för ett mer långsiktigt och hållbart arbete. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för förvaltningens förslag: 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck är positivt och mycket välkommet. Vi konstaterar 

att förvaltningen har gjort ett gediget arbete med programmet 

och att det innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld 

och förtryck är en inskränkning på människors frihet och 

integritet. Varje individ har rätt att leva och bestämma över sitt 

eget liv. När denna rättighet inte upprätthålls är det samhällets 

ansvar att agera och säkerställa att de grundläggande värdena i 

samhället bejakas.  

 

Det är dock förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete 

för ett mer långsiktigt och hållbart arbete.   

 

Samhällsorientering för nyanlända bör inkluderas i programmets 

beskrivning av verksamheter som bedriver ett förebyggande 

arbete. Det bör även tydliggöras vilket ansvar Staden som 

arbetsgivare har i frågan om stöd till anställda som blivit utsatta 

för våld.  

 

Civilsamhällets organisationer, myndigheter och experters 

kompetens är ovärderliga och behövs i arbetet för att motverka 

våld och förtryck, det är därför bekymmersamt att utomstående 

aktörer saknas i programmet. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

reservationen från Liberalerna. 
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§ 18   

Ansökan om bidrag för gymnasiestudier i utlandet 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan från vårdnadshavaren 

för Christian Claus om att bidrag för ytterligare läsår ska 

utgå för sonens studier vid United World College of the 

Atlantic. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Stockholms stads praxis 

ska kvarstå vad gäller bidrag för studier vid en svensk skola 

utomlands, IB programmet på en certifierad IB skola eller 

vid United World College. Bidragsnivåerna och 

förutsättningarna för att bidrag ska utgå till skolan ska följa 

dagens praxis. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 oktober 2016, dnr 5.4.3-7105/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen har, från vårdnadshavaren till 

Christian Claus, fått en ansökan om att den programpeng som 

utfaller för honom från Stockholms kommun vid studier på en 

gymnasieskola i Sverige ska få användas till att finansiera 

utbildning på United World College of the Atlantic (UWCAC) i 

Wales.  

 

Christian Claus har tidigare beviljats bidrag för ett års studier 

utomlands och vårdnadshavaren ansöker om bidrag för 

ytterligare två års studier på en skola med motsvarande 

gymnasieutbildning i Wales. 

 

Förvaltningen föreslår, i enlighet med förvaltningens praxis, att 

ansökan ska avslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan från vårdnadshavaren 

för Christian Claus om att bidrag för ytterligare läsår ska 

utgå för sonens studier vid United World College of the 

Atlantic. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Stockholms stads praxis 

ska kvarstå vad gäller bidrag för studier vid en svensk skola 
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utomlands, IB programmet på en certifierad IB skola eller 

vid United World College. Bidragsnivåerna och 

förutsättningarna för att bidrag ska utgå till skolan ska följa 

dagens praxis. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnades in till nämnden: 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om Det behövs en ny skola i Mariehäll 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om Effekterna av den socioekonomiska 

tilldelningen i Stockholms skolor 

 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för beredning. 


